
Ve skokových soutěžích to bylo 4076 koní, v drezurních 1079 koní, ve všestrannosti 547 koní a ve 
spřežení 165 koní (započítáni í rezervnO.Tyto údaje uvádí nový Přehled o sportovních koních 2013. 
Do evidence bylo zařazeno 1617 nových koní. Celkem bylo zpracováno 3497 soutěží, ztoho 2423 
skokových, 825 drezurních, 199 všestrannosti a 50 spřežení. Bohužel počet koní klesá - v roce 
2012 totiž startovalo 5448 koní. To byl v posledních letech nejvyšší meziroční nárůst, v roce 2011 
totižGF uváděla podobný početjakovroce 2013, celkem 4814. V roce 2006 startovalo4406 koní, 
2007 celkem 4551 koní, v roce 2008 stoupl počet na 4601 koní, v roce 2009 na 4910 koní, v roce 
2010 došlo к poklesu na 4685 koní Jak je z čísel patrné, stále výrazně převládá disciplína skoky.

Foto Zenon Kisza

Dominika jezdí uř od předškolního věku, závodně od dvanácti tet. 
Dříve se věnovala drezúre, ovšem parkúrové ježdění je pro ni 
větší zábava a adrenalin. Koho z jezdeckého sportu uznává a kdo 
je jejím životním koněm? Dozvíte se v profilu - a protože jsou 
velikonoční prázdniny, těšte se na profit každý děni
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Jeídoctvto; - Profil jezdce: Dominika Hrubešová
(ezdecbriicz

DĎminScajfMuŽ od psítoškowho víku, závodně öddvenkts üt. оГме 
se vénovaia dresurè-, ov&m parkúrové jdděníje pro os většízátova a 
adrensii. Koho ž jezdeckého spartu uznává з kdo je jejrn ävotnfa 
koním? Qozvte se v pro&i - a protože jsou vefcsnoční prázdniny,.,.

To se mifci Přidat komentář ■ Sdtet £2 3

(5 toto se ibi užívátetìm Adö Kadlecová, ritu Norísova, ftadrajka OO 
Šmdeiáfová a daèi'm (259).

Youflim
Na našem kanálu 
youtube najdete 
mnoho nových 
videozáznamů ze 
závodů. Máte také 
natočenou svoji 
jízdu? Tak nám ji přes 
úschovnu pošlete 
na web@jezdectvi. 
czamyji na náš 
kanál rádi umístíme! 
Pochlubte se svou 
jízdou - nevadí, že 
jsou to třeba hobby 
závody, zajímají nás 
všechny jízdy, za 
které si zasloužíte 
palec nahoru!

SPORT

; 24 Bydlí sice v Paříži, ale již několikrát se kvůli ní
hrála česká hymna To je Emma Augier de
Moussac...

: 30 Přišel čas, abychom si nacvičili celý parkur.
34 První kolo Českého skokového poháru 2014 

se odehrálo v Martinicích.
42 Zuzana Zelinková a Ing. Olga Plachá mají 

skokový sport Pro radost, 
j 46 Mariánovice je nejen sídlo trenérky roku 

2013, jezdecké školy či Czech PonyTeamu, 
ale i úspěšné jezd kyne v kategorii děti Sofie 
Najmanové.

DOSTiHY
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SO Začátek dostihové sezóny byl plný 
emocí.

52 Trenér Radek Holčák měl i chvíle, kdy mu 
nebylo zrovna do skoku...

Tak široké a aktuální zpravodajství ze všech jezdeckých disciplín a světových stran nenajdete na 
žádném jiném českém webu! V sekci Jezdecké závody pak přehledně najdete startovní listiny 
i výsledky závodů, naši pilní spolupracovníci nechybí téměř na žádné akci a zasílají bohaté foto
galerie. Které byly poslední měsíc nejsledovanější? Finále skoku ve volnosti zTtumačova, Dub
nové závody JS Plzeň Bory a Mercedes Benz Spring Tour Martinice, shodou okolností všechny 
tři plzeňské fotografky Martiny Kůstkové,

WESTERN

56 První appaloosa v Čechách se dožívá 
neuvěřitelného jubilea.

58 Pojdte s námi navštívit poetický Rega 
ranč u Bílého potoka!

RUBRIKY

6 Kudykam 

8 Společnost 

10 Speciál 

16 Regiony 

18 Téma
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Svátek matek stojí za pozornost i v jezdeckém 
časopisu - vždyť co musí matky jezdkyň a jezdců 

kolikrát vyd ržet a absolvovat, to si zaslouží 
obrovské uznání,,,
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Jak prožít ideální prázdniny v sedle?

Poradíme,..

FOTOUDÁLOST
V Kladrubech se sešla spřežení 
mnoha národů, aby soutěžila 
o vítězství v Rudolfově poháru.
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aktuAlně
Krádeže v jezdeckých areálech se 
nepříjemně množí!

ZAJÍMAVOSTI

CHOV

72 Kdo hrál kouzelného koně Popelky? 
Kolik „herců" vlastně Juráška 
představovalo?

76 Miroslava Bártová pomohla mnoha 
zvířatům. A tato zachráněná zvířata zase 
pomáhají lidem, kteří to potřebují...

80 Nový občanský zákoník přináší velké 
změny do života každého z nás - 
dokonce i v soužití s koňmi.

84 Princip working equitation je 
„jednoduchý" - postupným 
a dlouhodobým tréninkem к lepší 
ovladatelnosti a proježděnosti koně.

87 Co musíte vědět o pastvě v 10 otázkách 
a odpovědích.

90 Významného životního jubilea se 
dožívá známý drezurní jezdec a trenér 
František Honč.

82 Kdo patří mezi Top Ten Czech Jumping 
Horses za rok 2013? A jaké má nejlepší 
desítka původy?

66 V tomto čísle přinášíme poslední díl 
seriálu o nejslavnějších anglických 
plnokrevnících.

70 Není vám jasné, proč vaše klisna 
nezabřezla? Třeba je na vině kvalita 
ejakulátu...

KONÍČEK

15
16

24 Rozhovor 

38 Fotoudálost 

46 Navštívili jsme 

50 Dostihy 

56 Western

62 Chov 

87 Výživa 

90 Fotoarchiv 

92 Galerie vítězů 

94 Vtipy

V květnovém profilu si představíme 
Sáru Dvořákovou.
Denisa a 2anda se budou v našem 
seriálu potýkat s koňmi a astmatem. 
Jak se bezpečně pohybovat s koněm 
na silnici?
Pár nezbytných tipů na mytí koně. 
Básničky a rýmovačky našich čtenářů

94 Inzerce

97 Kupony

98 Příště

UZNÁNÍ pro všechny 
POŘADATELE

Sezóna se rozběhla opravdu naplno 
a s ní vyvstaly vášně a emoce. Vřelo to jak 
v klusáckém sportu, tak v dostihovém nebo 
skokovém... Klusáci začali běhat v Bravanti- 
cích, kde je zatím hotova pouze první fáze 
výstavby plánovaného hipodromu - dráha. 

I Cvaláci se na poslední chvíli domluvili, že 
se tedy opravdu běhat bude, ale napjatá sF 

I tuace vedla ke změně na postu prezidenta 
J Jockey Clubu ČR. A ve skocích se dva pořada- 
I telé začali osočovat, kdo komu skočil do ter- 
j minu, což zase vyvrcholilo zrušením jedněch 
\ z pouhých dvou skokových mezinárodních 
I závodů roku 2014. Přikazovat jakémukoliv 
I pořadateli, aby svoje akce ne/pořádal, asi 
I dost dobře nejde. Ovšem záleží4i zastřeŠu- 
I jícím organizacím na konkrétních akcích, 
I může je na úkor druhých podpořit, V případě 
I České jezdecké federace o tom mluví samy 

Stanovy-jejím úkolem totiž je mimojiné za- 
I jišťovat organizaci a řídit mistrovské soutěže 
: a mezinárodní závody v ČR. Právě u skoků, 
I své nejpočetnější disciplíny (4076 koní, viz 
i číslo měsíce), ale takovou práci nemá, když 

ty se statutem „ľ jsou nakonec jenom jedny, 
I Přitom kolem nás to žije: Slováci mají čtverý, 

Poláci devatery a Rakušani dokonce čtyřia- 

třicaterý! Pořádání závodů, třebaže pouze 
I národních, je taková malá sázka do loterie - 

podaří se sehnat sponzory, vyjde počasí, při
jedou právě к nám jezdci, povede se povrch, 
postačí občerstvení? Vybudování areálu 
vhodného pro veřejnou akci je navíc cel
kem nákladná záležitost A kolik práce stojí 
a jak dlouho trvá „vymazliť závody, třeba 
i hobby! Snažit se posunout laťku výše, co se 
nepovede tentokrát, na to se zaměřit příště, 
ovšem to zase jako na potvoru nevyjde něco 
úplně jiného! Proto by vlastně každý seriózní 
pořadatel a hlavně ten s vlastním areálem 
zasloužil podporu, pomoc i uznání. Pocho
pila to třeba komise spřežení ČJF (165 koní!), 
ta podporuje jak mezinárodní závody, tak 
národní. A světe div se, mezinárodní závody 
spřežení jsou letos čtverý...

Takže milí pořadatelé, nechť jsou vaše 
akce oblíbené a navštěvované účastníky, 
pak přijdou také diváci. Berte tento úvodník 
jako ocenění vaší práce, bez ohledu na to, 
že se někdy novináři (účastníci nebo diváci) 
zmíní i o tom, co se nepovedlo. Když to ne
bude nic závažného, příště zase rádi přije-« . .
dou - není totiž nic těžšího, než napravovat
pošramocenou pověst!

Pěkný květen a všem matkám i jejich 
svátek!
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